

# Fear Against Truth

\*By Abdu Murray, Part 1 of a 3-part series.

Do you care whether what you believe is really true? To some degree *everyone* does. In our everyday lives we rely on our confidence in what is “true.” When we drive over a bridge, for example, we want more than just a *hope* that the bridge will not fall, we want confidence that the bridge is strong. As humans we live life with a need for truth. That’s how we function.

But do we think this way when it comes to the most important questions in life, about God and our ultimate destiny? Many don’t. All of us--Muslims, Jews, Christians, Hindus, and even atheists--hold to beliefs based not on a knowledge of the truth behind those beliefs, but on some emotional or personal reason, like tradition or pride. We call ourselves *Catholics* or *Muslims* or *atheists*, for example, only because we were brought up in those kinds of families. One well-known cleric once stated that the primary reason he is a Muslim is because he was born one. That was *my* personal experience as well. But is that a valid reason for holding onto *any* beliefs? All monotheists, for example, believe very different things about God than do Hindus, yet many monotheists and Hindus believe in their own religions for the same reasons--tradition or pride. Therefore, mere tradition cannot be a valid reason for believing in something. Yet, very often people rely on cultural pride as their basis for deciding some of the most important questions, such as “*Where will we go after we die?*” “*How can I please God in this life?*” “*Does what I believe really matter as long as I believe something?*” Even seemingly *good* people seldom examine if what they believe is really true.

If these questions are so important, why don’t we look for real answers? Why should we hide behind our cultural heritage as though it were inherently true? Ask yourself these questions: Have you rejected *out-of-hand* something a religious person has tried to share with you about God? What about Buddha, Jesus, or the prophet of Islam? Have you sincerely considered whether what the person was saying about them might actually be true? Moreover, in your discussions with Christ-followers, Muslims, or other religious people, have you taken time to explore the truth about God or just to defend your own beliefs? Was discovering the truth the most important goal or was it just winning the argument? You owe it to yourself and to God to answer these questions, whatever your faith tradition.

Then you must ask yourself two more questions: 1) Have you considered whether the *historical* Jesus of the *Injeel* is true? 2) If not, then *why* not? Is it your family pride? Your religious customs? Or is it fear? Maybe you’re afraid that if you become convinced you might actually follow him. And maybe you’re afraid that if you really follow Jesus, your family or community will reject you and you might lose your home or job. These are all valid fears, of course. But they are not good reasons to reject what might be truth. Thus, by rejecting knowledge without carefully considering its truth claims, you might be rejecting God himself out of fear. What could be worse? After all, isn’t *God Himself*, in all His mystery and splendor, the only proper object of true religion? Instead of focusing on what we might lose, I suggest that we focus on what we might gain. If we receive solid answers to our difficult questions about the historical Jesus, for example, haven’t we gained something greater than family or material possessions, or even life itself? And what if this truth leads us to the very presence of God at the gates of paradise? What could possibly be more valuable?

Perhaps you have heard the *gospel of God* as I did many times as a Muslim. What’s that? It’s the *good news*, the power of His great love for the world! It’s the message that God almighty embraced humanity and lived perfectly among us in the person of Jesus. But he did not abandon his heavenly throne nor his omnipotence. In human form, he willingly died on the cross, taking on the punishment for sinners who repent and submit to God so they could be saved from His wrath against sin and torment in hell. Three days later, by His own power, Messiah rose from the grave in victory over death. By trusting that God in Christ has paid the debtor’s price for your sins and rebellion, and that Jesus rose from the dead in victory over Satan, you can have pardon for *your evils* and that same victory too. This would mean life eternal for you in paradise and deliverance from perpetual hellfire. More than that, you would gain God himself; *He* is the reward! This *gospel* is not just a matter of one’s opinion or belief. It is a matter of real, historical fact. It can be examined in the pages of holy scripture as well as in history, science, and philosophy. The Messiah said that through His death and resurrection he provides the only way to almighty God, and those who do not believe in Him and his resurrection will not enter. (*Holy Injeel*, John 14:6; 1 John 5:12). How important is it, then, that we carefully consider whether this testimony is reliable and true? There are significant costs that come with truly following Jesus. I know that because I had to pay those costs when I decided to follow Jesus. But those costs are worth it. If this message is true then you cannot afford to reject it. You and your loved ones can find favor with God and be saved from His judgment with assurance. Isn’t that well worth considering no matter what it might cost you in this life?

If fear, pride and tradition are standing in your way, will you let those things keep you from finding the truth? If your answer is no, then you are ready to begin your journey . . . like the one I made. During college I was gripped by a desperate thirst to make sure that I really knew God and the truth about Him. As a Muslim I felt that birth into one family’s religion or another is not a good reason to believe in something, especially something as important as God’s truth. As I studied to find the truth, I talked and debated with many Christians, Jews, Hindus, and a few atheists. I challenged them and they challenged me. But one day, I was challenged as never before, not by a Christian and not by an atheist, but by the Qur’an. I would like to share more about my personal experience another time. Thank you for considering this with me.

To find out more about the historical Jesus and how he was encountered by this writer visit: <http://www.embracethetruth.org/>

[www.TaoandTawheed.com](http://www.TaoandTawheed.com)

[www.Arabic-English-Tracts.com](http://www.Arabic-English-Tracts.com)

Email: [info@TaoandTawheed.com](mailto:info@TaoandTawheed.com)

## الخوف من الحق

هل يهكم ما إن كان إيمانك صحيح أم خطأ؟ الى حدّ ما، الكثير مهتم بمعرفة ما إذ كان إيمانهم صحيح. نحن نتكل في حياتنا اليومية على ثقنا بما هو حقيقي. فمثلا عندما نعبّر جسرا، نعتمد على أكثر من أمل أن الجسر لن يسقط. في الواقع نعتمد على ثقة متينة بأن الجسر قوي. نحتاج الى مثل هذه الثقة كي نعيش حياتنا دون قلق.

هل لدينا نفس الثقة المتينة بما يتعلق بأهم الأمور في الحياة، أي الله بالإضافة إلى مصيرنا الأبدي؟ للأسف يعوزنا الكثير. فمننا مسلمون ويهود ومسيحيون وهندوس وملحدون، الخ، كلنا نتمسك بمعتقداتنا لا على أساس علم اليقين بصدقها بل على أساس تربيتنا على هذه المعتقدات. لقد سمعت إمام مشهور في مدينة ديربورن يقول أن السبب الرئيسي لكونه مسلما هو لأنه ولد مسلم. وكذلك كان اختباري الشخصي. ولكن هل هذا سبب معقول وكاف للتمسك بمعتقدات أيما كانت؟ معتقدات جميع الموحدين مثلا تختلف عن الهندوس فيما يخص الله مع أن الكثير من الموحدين والهندوس يبقون على دينهم لنفس الأسباب، أي تقاليد الأهل أو الكبرياء، مما نستنتج أن هذه الأسباب غير كافية أو صالحة لتصديق ديانتهم. كثيرا ما يعتمد الناس على أساس الكبرياء الثقافي للإجابة على أهم أسئلة البشرية، مثل: إلى أين أذهب بعد الموت؟ وأيضا: كيف أرضي الله في الدنيا؟ أو لماذا يهمني ما أو من به طالما أو من بشيء ما؟ فالحقيقة أن القليل من الناس الطيبين يتحرون ويفحصون ما إن كان إيمانهم صحيح.

إن كان لهذه الأسئلة أهمية مصيرية، فلماذا لا نتحقق من صحة الأجوبة التي تمنحها الديانة التي نشأنا عليها؟ لماذا نختبئ خلف ميراثنا الثقافي كأنه حقيقي؟ افترض أنه حاورك شخص ما من دين آخر، فهل ترفض أن تسمع شيء عن الله بسبب اختلاف دينكما؟ وماذا لو تناول النقاش نبي الإسلام محمد أو المسيح أو بوذا؟ فهل صدقا تفكر في كل ما جاء في الحوار بجدية منتهزا الفرصة للبحث عن الحقيقة، البحث عن الله؟ أم فقط تلجأ للدفاع عن معتقداتك؟ ألا تسعى لاكتشاف الحق أم تكتفي بفوز النقاش؟ أليس من الإنصاف لنفسك والله أن تجيب على هذه الأسئلة مهما كانت ديانتك؟

إذا، يجب أن تسأل نفسك سؤالين آخرين: هل فكرت في حقيقة يسوع المسيح (أي عيسى المسيح) التاريخي كما يعلنه الإنجيل؟ وإن كان جوابك لا، فلماذا؟ هل بسبب الكبرياء العائلي؟ أم بسبب التقاليد الدينية؟ أو الرعب؟ أم تخاف أن لو تتبع يسوع المسيح يرفضك أهلك وينبذك المجتمع؟ بالطبع لهذا الخوف أساس ولكن هذا ليس سببا كافيا لرفض ما قد يكون الحق! لذلك نرى أن رفض مباشر لمعلومات من دون التأكد من صحتها قد يؤدي الى رفض الله بسبب الخوف. أليس التركيز على المكاسب من جراء البحث أهم من التركيز فقط على ما قد نفقده؟ إن حصلنا على أجوبة لأسئلتنا الصعبة عن المسيح، حسبما يشهد عنه التاريخ بالإضافة للإنجيل، أفلا نربح شيء أعظم بكثير من الأهل أو المال أو حتى الحياة؟ فهل من شيء أثمن من الحق الذي يقودنا إلى الجنة؟

ربما سمعت عن رسالة إنجيل الله كما أنا سمعته مرات كثيرة كمسلم، ولكن ما هي هذه الرسالة؟ الإنجيل يعني الأخبار السارة. والخبر السار هو أن الله عز وجل افنقذ البشرية وعاش حياة كاملة معصومة بلا ذنب في يسوع المسيح. ولكن لم يتخلّى الله عن عرشه السماوي أو قدرته. كبشر المسيح مات طوعا على الصليب أخذا قصاص الخطاة الذين يتوبون ويخضعون لله كي ينجوا من العقاب الأبدي في نار جهنم. ثم بعد ثلاثة أيام قام يسوع بقدرته الخاصة منتصرا على الموت. فإن وثقت بأن الله قبل الثمن الذي دفعه المسيح من أجل آثامك وتمردك عليه، وأن يسوع قام منتصرا، فسوف تُغفر ذنوبك وتنال نصر المسيح. وهكذا تكسب الحياة الخلود في الجنة بنجاتك الأكيدة من نار جهنم. هذه الرسالة (الإنجيل) ليس مجرد رأي شخصي بل حقيقة تاريخية باستطاعتك التأكد منها تاريخيا وعلميا وفلسفيا. لقد قال المسيح أنه هو الذي يوفر الطريقة الوحيدة للسماء، ومجانا، بواسطة موته وقيامته، ومن لا يصدق له يدخل السماء (الإنجيل) حسب الشاهد يوحنا ١٤: ٦ و١ يوحنا ٥: ١٢). فهل يهمننا ما إذ كان هذا الادعاء حقيقي أم لا؟ إن تكلفه اتباع يسوع غالية وأعلم ذلك شخصا لأنني دفعت الثمن لما صرت أتبع يسوع ورسالة الإنجيل. ولكن الحق يسوى الكلفة. فإن كان الإنجيل هو الحق، لا تقدر احتمال نتيجة رفضه! ولكنك بقبوله تقدر أنت وأحبائك الحصول على حياة الخلود في الجنة والنجاة اليقينة من النار. ألا يستحق هذا المصير البحث والتفكير فيه مهما كلفك في هذه الحياة؟

إن كان المانع هو الخوف أو الكبرياء أو العرف، فهل تسمح لها أن تسد طريقك إلى معرفة الحقيقة؟ إن كان جوابك "لا" فأنت مستعد أن تتطلق في مسيرك نحو الحق كما فعلت أنا. بينما كنت طالبا في الجامعة، أمسكني عطش للتأكد من أنه ما تعلمته عن الله، هو الحق. لم أقتنع كمسلم أن الولادة من أهل ذي دين محدّد هو سبب كافٍ لتصديق ما يقول هذا الدين عن الله أو مصيري الأبدي. أنا بحثت كي أجد الحق وناقشت الكثير، مسيحيين ومسلمين، يهود وهندوس حتى الملحدون. تحدّيتهم وتحّدوني، ولكن الذي تحدّاني أكثر هو القرآن. أحب أن أشاركك تفاصيل اختباري في حوار آخر، إن شاء الله. شكرا على متابعتك.

لمزيد من المعلومات أو للمراسلة مع مؤلف هذه المقالة أو إن كنت تريد تقرأ الإنجيل، الرجاء الاتصال:

[www.TaoandTawheed.com](http://www.TaoandTawheed.com)

[www.Arabic-English-Tracts.com](http://www.Arabic-English-Tracts.com)

Email: [info@TaoandTawheed.com](mailto:info@TaoandTawheed.com)